
Referat af N. Zahles Skoles bestyrelsesmøde, den 12. juni 2018. 
 
Fraværende: Nicolai Ørsted, Annemette Kjærgaard 
 
Indledningsvis bød formanden den nytiltrådte afdelingsinspektør på Grundskolen, Mona Schleppe-
grel, velkommen. 
 
 
Pkt. nr. 1. 
 
Overskrift: Protokol 
 
 
 
 
Indstilling: 
 

Det indstilles til Bestyrelsen 
 
 at Bestyrelsen godkender referatudkast af bestyrelsesmødet 22. marts 2018. 

 
  
 
Beslutning: 
Referat godkendt og underskrevet med korrektion af punkt 5, idet der ikke var valg til bestyrelsen 
blandt forældrene på N. Zahles Gymnasieskole.  
 
 
 
Sagsfremstilling: 
 
 
 
Økonomiske konsekvenser: 
Ingen 
 
 
 
 
 
 
 
Bilag: 
Referat af bestyrelsesmødet 22/3 2018. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
Pkt. nr. 2. 
 
Overskrift: Den økonomiske stilling 30/4 2018  
 
 
 
 
Indstilling: 
 

Det indstilles til Bestyrelsen 
 
 at Bestyrelsen tager den økonomiske stilling pr. 30/4 2018 til efterretning.  
  
 
Beslutning: 
Den økonomiske stilling blev taget til efterretning. 
 
 
 
 
Sagsfremstilling: 
Resultatopgørelsen udviser et overskud på tkr. 577 for perioden 1/1 til 30/4 2018, hvilket er en 
anelse under budgettet såfremt budgettallene tilpasses forholdsmæssigt til 4 måneder. Udgiftssi-
den mht. lønninger er lidt over det forventede hvilket skyldes udbetaling af ferietillæg på 1,5% i 
april. 
 
Skolen har pr. 30/4 2018 en soliditet på 51,5%, og likvide beholdninger inkl. værdipapirer udgør 
godt 19 mio. kr. 
 
I årets første 4 måneder har skolen investeret for tkr. 612 jf. vedlagte specifikation.  
 
Det forventede årsresultat nedjusteres fra tkr. 2.223 til tkr. 1.700. Det skyldes, at der forventes 10 
elever færre i 10. kl. end budgetteret til næste skoleår, øgede vedligeholdelsesomkostninger ved 
renovation af taget på Linnésgade 8 samt uventet renoveringsopgave i Åbenskolen. 
 
 
 
 
 
Økonomiske konsekvenser: 
Jf. ovenfor. 
 
 
 
 
Bilag: 
Den økonomiske stilling pr. 30/4 2018. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
Pkt. nr. 3.  
 
Overskrift: Bestyrelsens forretningsorden – kontinuitet og fornyelse i formandskabet 
 
 
Indstilling: 
  
Det indstilles til Bestyrelsen 
 

at Bestyrelsen drøfter bestyrelsens forretningsorden med fokus på at sikre både kon-
tinuitet og fornyelse i formandskabet. 

 
 
 
Beslutning: 
Bestyrelsen nedsatte et udvalg bestående af: Tina Pihl, Claus Andersen, Søren Houman og Nico-
lai Ørsted. 
 
Udvalget udarbejder et udkast til ny forretningsorden for bestyrelsen samt forslag til eventuelle 
vedtægtsændringer. Udvalget arbejder så hurtigt som muligt. 
 
Sagsfremstilling: 
Det juridiske grundlag for bestyrelsens konstitution er dels vedtægterne jf. §8 samt bestyrelsens 
forretningsorden jf. §1. 
 
Jf. Vedtægternes §8 stk. 1 konstituerer bestyrelsen sig selv, og formand og næstformand vælges 
af bestyrelsens midte. 
 
Jf. bestyrelsens forretningsorden §1 stk. 2: Såfremt formanden eller næstformanden stiller op til 
genvalg efter 4 år , jf. vedtægternes §6 stk. 7, er hvervet som formand og næstformand ligeledes 
på valg. Hvervet som formand eller næstformand kan højst bestrides i to perioder. Altså 8 år. 
 
 
 
 
 
 
 
Økonomiske konsekvenser: 
Ingen. 
 
 
  
Bilag: 
Bestyrelsens forretningsorden 
N. Zahles Skoles vedtægter 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Pkt. nr. 4. 
Overskrift: Færdsel på Linnésgade i skoletiden  
 
Indstilling: 

Det indstilles til Bestyrelsen 
 
 at bestyrelsen drøfter færdsel på Linnésgade i skoletiden  
  
 
Beslutning: 

Bestyrelsen besluttede: At ansøge Københavns Kommune om at få lukket Linnésgade foran N. Zahles Skole (Linnésga-
de 6-10) med pullerter under forudsætning af, at Københavns Kommune etablerer busholdepladser enten på Venders-
gade eller andre steder i nærheden, hvor elever kan komme til og fra på sikker vis. 

 
Andres Gadegaard og Søren Houman undlod at tage stillig til spørgsmålet, da de ikke fandt spørgsmålet tilstrækkeligt 
belyst. 

 
Sagsfremstilling: 

Mike Lippert har ønsket dette punkt på dagsorden med det formål, at bestyrelsen beslutter at ansøge Københavns 
Kommune om at få lukket Linnésgade foran N. Zahles Skole (Linnésgade 6-10) med pullerter under forudsætning af, at 
Københavns Kommune etablerer busholdepladser enten på Vendersgade eller andre steder i nærheden, hvor elever kan 
komme til og fra på sikker vis. 
 
Bestyrelsen besluttede 19/9 2017 at ansøge Københavns Kommune om tilladelse til at etablere manuelt bomanlæg i 
Linnésgade. Københavns Kommune har den 21. december 2017givet afslag på ansøgningen med henvisning til, at den 
foreslåede løsning, hvor skolen selv regulerer trafikken på Linnésgade, ikke er lovlig. 
 
Kommunens afslag har medført, at skolen snarest må genoverveje, hvilke tiltag man ønsker at skolen skal iværksætte 
for at imødekomme bestyrelsens bagvedliggende beslutning fra den 13/6 2017, som var at understøtte ønsket om sikre 
skoleveje og at fastholde tilkørselsforhold for skolebusser og varetransport. 
 
Skolen har den 13/3 2018 afholdt møde med Københavns Kommune vedrørende dispositionsforslag for projekterne: 
”Bedre forhold for cyklister i Vendersgade” og ”Grønne byrum og cykelparkering i Linnésgade og Rømersgade”. Ved 
mødet deltog fra skolen Kasper Esmann, Andre Mandal og Mike Ameko Lippert. Skolens repræsentanter ytrede ved 
mødet ønske om at busholdepladser skabes på Vendersgade, mellem Linnésgade og Nørre Voldgade, som en forud-
sætning for, at der kan iværksættes foranstaltninger, der kan sikre Linnésgade mod ulovlig gennemkørende trafik. Kø-
benhavns Kommune tog ønsket til efterretning. 
 
Ifølge kommunens dispositionsforslag vil Vendersgade i fremtiden blive indrettet med en række holdepladser til vare-
transport, som også vil kunne benyttes af skolens leverandører. Såfremt disse holdepladserne dimensioneres, så der 
kan holde to skolebusser på samme tid, vil tilkørselsforhold for såvel skolebusser og varetransport i fremtiden kunne rea-
liseres via Vendersgade med muligheden for at lukke Linnésgade permanent for motoriseret trafik. Københavns Kom-
mune har i 2014 også luftet muligheden for, at de vil være behjælpelig med at finde alternative holdepladser for skolens 
busser, hvilket også kan være en vej at gå. 
 
Kommunen har 24/5 2018 meddelt, at det er mere hensigtsmæssigt at busserne holder i Linnésgade fremfor Venders-
gade, af trafikmæssige grunde. 
 
Skolen har pt. en forespørgsel inde hos Københavns Kommune om, hvilken løsning Kommunen vil anbefale mht. den 
ulovlige trafik i Linnésgade, nu da Kommunen afslog forslaget om manuelle bomme. 
 
Ønsket om permanent lukning af Linnésgade nyder tilslutning fra Seminarieskolens ledelse og forældreråd. Derimod har 
Gymnasieskolens ledelse og forældreråd aldrig ment, at problemet med den ulovlige trafik på Linnésgade var af et sådan 
omfang, at man burde ansøge om en permanent lukning af gaden. Dette uanset om varetransport og skolebusser even-
tuelt får mulighed for at holde i Vendersgade. Fællesadministrationen mener heller ikke, at permanent lukning af Linnés-
gade er den rigtige løsning.  

 
Det er ikke fordi Gymnasieskolen og Fællesadministrationen ikke bekymrer sig om børnenes sikkerhed. Dels har Køben-
havns Kommune lavet trafiktællinger omkring Israels plads, og ikke fundet anledning til bekymring. Dels bør man afven-
te, om det trafikprojekt der i nær fremtid realiseres på Vendersgade, ikke yderligere reducerer den motoriserede trafik 
omkring Israels Plads (det forventer kommunen).  Endelig er det svært at bedømme afledte konsekvenser af en perma-
nent lukning af Linnésgade foran skolen.     

 

Økonomiske konsekvenser 
- 
Bilag: 
- 



 
Pkt. nr. 5. 
Overskrift: Brugerbetaling studieture i gymnasiet  
 
 
Indstilling: 
Ledelsen indstiller til Bestyrelsen 
 
          at Bestyrelsen godkender muligheden for oversøiske studieture i gymnasiet. 
 
 
Beslutning: 
Bestyrelsen tilsluttede sig forslaget, dog med opfordring til, at eleverne selv indsamler/tjener en del 
af merudgiften til studieture uden for Europa. 
 
Sagsfremstilling: 
I øjeblikket er der følgende faste ture og aktiviteter i gymnasiet, som eleverne betaler til ud over skolepenge-
ne: 
 
1)Introtur (Slesvig) og div. aktiviteter i introforløbet 1. g: 1500 kr. 
2)La Santa, idrætstur, 6.000 kr. i 2. g. Skolen betaler et tilsvarende beløb. 
3)Studierejse i Europa i 3. g, 5.500 kr. 
 
Det er desuden muligt for lærerene at opkræve mindre beløb hos eleverne efter aftale med klassen til fx en-
dags-ekskursioner i fagene, biografture mm.  
 
På mange gymnasier – private og offentlige - har de nogle dyrere studierejser til fjernere destinationer end 
det er tilfældet på Zahle (se bilag).  
Vi vil som udgangspunkt forsat tilbyde en studietur i Europa til ovennævnte pris, men vil også gerne have 
mulighed for at kunne udbyde studieture udenfor Europa til en højere betaling, - forudsat at der er tilslutning 
til det i en klasse.  
Om der er tilslutning afgøres ved, at eleverne eller deres forældre, hvis de ikke er fyldt 18 år, afgiver skriftligt 
tilsagn om deltagelse. Kun klassens teamlærere ser elevernes svar.  
Hvis der er mere end to elever, der ikke kan tilslutte sig rejsen, bliver den ikke til noget. Hvis en eller to ele-
ver ikke ønsker at deltage, får de tilbudt at komme med på en af studierejserne til Europa i stedet.  
De nye regler skal gælde for de nuværende 1.g elever og kommende elever. 

 
Ordlyd til hjemmesiden vedr. rejser, som står anført lige under skolepengebetaling:  
Nuværende: 

Betaling for introture, rejser og ekskursioner 
For introtur, idrætsrejse i 2.g, studietur i 3.g samt eventuelle øvrige ekskursioner opkræves særskilt betaling. 
Der opkræves særskilt 1500 kr for grundforløbet. Herunder introtur, intromiddag, ekskursioner mm. 
Betaling for idrætsrejser i 2g og studieture i 3g er fastsat til hhv. 6.000 kr. og 5.500 kr. 
Der kan desuden opkræves betaling i forbindelse med ekskursioner. 
Ny tekst: 

For introtur, idrætsrejse i 2.g, studietur i 3.g samt eventuelle øvrige ekskursioner opkræves særskilt betaling. 
Der opkræves 1500 kr. i 1.g for forskellige aktiviteter i introforløbet samt introturen.  
Betaling for idrætsrejser i 2g og studieture indenfor Europa i 3g er fastsat til hhv. 6.000 kr. og 5.500 kr. 
Hvis der er i en klasse er enighed om at foretage en studierejse udenfor Europa, kan der opkræves op til 10.000 kr. Ved 
enighed forstås, at max to elever ikke deltager i turen. Elever, der ikke deltager i en sådan tur, vil få tilbud om at komme 
med på en tur indenfor Europa.  
Der kan desuden opkræves betaling i forbindelse med ekskursioner. 

 
 
Økonomiske konsekvenser: 
- 
 
 
Bilag: 
Forældrebetaling i gymnasiet over 3år 

 
 



 
Pkt. nr. 6 
Overskrift: Meddelelser fra formanden 
 
 
 
 
Indstilling: 
 

Ledelsen indstiller til Bestyrelsen 
 
 at Bestyrelsen tager formandens beretning til efterretning. 

 
  
 
 
 
Beslutning: 
Formandens beretning blev taget til efterretning herunder formandens orientering om diverse per-
sonalesager. 
 
 
 
 
 
 
 
Sagsfremstilling: 
 

1. 22. maj 2018, møde med institutionens ledelse 
2. 1. juni 2018, indsættelse af ny afdelingsinspektør, Grundskolen 
3. 1. juni 2018, møde med skoleleder Sus Emmery  
 
 

 
 
 
Økonomiske konsekvenser: 
- 
 
 
Bilag: 
- 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
Pkt. nr. 7. 
 
Overskrift: Meddelelser fra lederrådet 
 
 
 
 
Indstilling: 
 

Ledelsen indstiller til Bestyrelsen 
 
 at Bestyrelsen tager lederrådets meddelelser til efterretning. 
  
 
Beslutning: 
Kasper meddelte, at skolen var godt i gang med implementering af persondataforordningen, og 
forventede at have skolens persondatapolitik klar til godkendelse på næste bestyrelsesmøde.  
 
Anne Birgitte meddelte at Mona Schleppegrel var kommet godt fra start på Grundskolen, og takke-
de Lis Ingerslev for sin store indsats i perioden, hvor Grundskolen har været ledelsesmæssigt un-
derbemandet. Lærerne har ligeledes været gode til at bakke op.   
 
Sus Emmery orienterede om besøg på Det Kongelige Teater, næste års projekt om digital dannel-
se og mobilpolitik herunder mobilfri skole, en kanon for skolen ud i virkeligheden og virkeligheden 
ind i skolen samt om en vellykket majfest mv.   
 
 
 
Sagsfremstilling: 
Kasper Esmann orienterer om: Den nye persondataforordning.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Økonomiske konsekvenser: 
- 
 
 
 
 
 
 
Bilag: 
- 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
Pkt. nr. 8. 
 
Overskrift: Øvrige meddelelser 
 
 
 
 
Indstilling: 
 

Ledelsen indstiller til Bestyrelsen 
 
 at Bestyrelsen tager øvrige meddelelser til efterretning. 
  
 
Beslutning: 
Der var ingen øvrige meddelelser. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sagsfremstilling: 
- 
 
 
 
Økonomiske konsekvenser: 
- 
 
 
 
 
Bilag: 
- 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
Pkt. nr. 9. 
 
Overskrift: Datoer for kommende bestyrelsesmøder 
 
 
 
 
Indstilling: 
 

Det indstilles til Bestyrelsen 
 
 at Bestyrelsen finder datoer for bestyrelsesmøder i skoleåret 2018-19. 
  
 
Beslutning: 
Bestyrelsesmødedatoer i skoleåret 2018-19 er: 
 
Torsdag, den 6/9 2018 kl.17.00 
Onsdag, den 5/12 2018 kl. 17.00 
Torsdag, den 28/3 2019 kl. 17.00 
Onsdag, den 12/6 2019 kl. 17.00 
 
Det blev aftalt, at man på næste bestyrelsesmøde finder en dag i efteråret, hvor der kan afholdes 
en bestyrelsesdag.  
 
 
 
 
Sagsfremstilling: 
- 
 
 
 
Økonomiske konsekvenser: 
- 
 
 
Bilag: 
- 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
Pkt. nr. 10. 
 
Overskrift: Eventuelt 
Der var ingenting under eventuelt. 


